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Podstawa formalna oceny 

Podstaw^ przygotowania niniejszej recenzji jest decyzja Rady Dyscypliny Weterynaria 

Uniwersytetu Przyrodniczego we Wroclawiu, MDDD0000.4102.2.2023 z dnia 27 czerwca 

2023 r., o powolaniu komisji habilitacyjnej na podstawie art. 221 ust. 5 Ustawy z dnia 20 

lipca 2018 r. Prawo o Szkolnictwie Wyzszym i Nauce (Dz. U . Z 2023 r. poz. 742), w celu 

przeprowadzenia postepowania habilitacyjnego dr n. wet. Agnieszki Antonczyk. 

Recenzje opracowano zgodnie z kryteriami okreslonymi w art. 219 ust. 1 pkt. 2 Ustawy z dnia 

20 lipca 2018r. Prawo o Szkolnictwie Wyzszym i Nauce (t.j. Dz. U . Z 2023 r. poz. 742). 

Informacje ogolne o Habilitantce 

Dr n. wet. Agnieszka Antonczyk tytul lekarza weterynarii uzyskala na Wydziale Medycyny 

Weterynaryjnej Uniwersytetu Przyrodniczego we Wroclawiu w 2008 roku. Po otrzymaniu 

dyplomu podjela studia doktoranckie na macierzystym Wydziale. Stopien doktora nauk 

weterynaryjnych nadano jej Uchwala^ Rady Wydzialu Medycyny Weterynaryjnej 

UniUniwersytetu PrzyrodSzkoly Glownej Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie, z dnia 12 
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Uniwersytetu Przyrodniczego we Wroclawiu z dnia 18 czerwca 2013 r., na podstawie 

rozprawy doktorskiej pt. „Komputerowa analiza ruchliwosci i morfologii plemnikow psa w 

nasieniu swiezym i poddanym kriokonserwacji". Od 2012 do 2015 r. pracowala na 

stanowisku asystenta, a od 2015 r. do chwili obecnej zatrudniona jest na stanowisku adiunkta 

w Katedrze i Klinice Chirurgii Wydzialu Medycyny Weterynaryjnej Uniwersytetu 

Przyrodniczego we Wroclawiu. W okresie pracy zawodowej Habilitantka odbyla 2 staze 

(University of Veterinary Medicin Hannover, Lwowski Narodowy Uniwersytet Medycyny 

Weterynaryjnej i Biotechnologii im. Stefana Grzyckiego) oraz szereg szkolen zagranicznych 

(w tym ESAVS i VAS) , a wiedza zdobyta podczas ich realizacji zostala w pelni wykorzystana 

w prowadzonych przez dr n. wet. Agnieszke Antonczyk badaniach naukowych, ktorych 

efektem jest jednotematyczny cykl publikacji, bedacy podstaw^ do ubiegania sie o nadanie 

stopnia doktora habilitowanego nauk weterynaryjnych. 

Ocena osiqgniecia naukowego 

Przedstawione przez Habilitantke osiajmiecie naukowe stanowi jednotematyczny cykl 

publikacji zatytulowany "Analiza czynnikow ryzyka anestezjologicznego wplywajacych na 

zywotnosc szczeniat urodzonych w wyniku planowanego cesarskiego ciecia". Na cykl ten 

skladaj^ sie cztery prace oryginalne, opublikowane w latach 2021 - 2023, w recenzowanych 

wysoko punktowanych czasopismach naukowych o zasiegu mi^dzynarodowym: 

1. Antonczyk A., Ochota M, Nizanski W.: Umbilical cord blood gas parameters and 

Apgar scoring in assessment of new-born dogs delivered by Cesarean section. 

Animals (Basel), 2021 ;11 (3): 1-12. DOI:10.3390/anil 1030685 (Impact factor - 3,231, 

MEiN-100) . 

2. Antonczyk A., Ochota M.: Is an epidural component during general anaesthesia for 

caesarean section beneficial for neonatal puppies' health and vitality? Theriogenology, 

2022;15(187):l-8. DOI/10.1016/j.theriogenology.2022.04.015 (Impact factor - 2,923; 

M E i N - 1 4 0 ) 

3. Antonczyk A., Kielbowicz Z., Nizanski W., Ochota M.: Comparison of 2 anesthetic 

protocols and surgical timing during cesarean section on neonatal vitality and 

umbilical cord blood parameters. BMC Veterinary Research, 2023; 19,48. 

https://doi.Org/10.l 186/sl2917-023-03607-2 (Impact factor - 2,792; MEiN - 140) 

4. Antonczyk A., Kielbowicz Z., Nizanski W., Ochota M: Preliminary study on fluid 

bolus administration for prevention of spinal hypotension in dogs undergoing elective 
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cesarean section. Froniters in Veterinary Science, 2023, 10:1112845. doi: 

10.3389/fvets.2023.1112845 (Impact factor - 3,471; MEiN - 140) 

taczna punktacja prac wchodzacych w sklad cyklu publikacji (punkty MNiSW za rok 

opublikowania pracy) wynosi 450 punktow, a sumaryczny I F = 12,417. We wszystkich 

pracach Kandydatka jest pierwszym autorem, ponadto w 3 korespondencyjnym. Jak wynika z 

oswiadczen pozostalych wspolautorow, Kandydatka odgrywala glowna^ i wiodaca^ role w 

opracowaniu koncepcji badan, ukladu doswiadczen, ich wykonaniu, analizie i opracowaniu 

uzyskanych wynikow oraz w przygotowaniu manuskryptow do druku. 

Smiertelnosc okoloopercyjna szczeniat urodzonych poprzez cesarskie ciecie (lac. sectio 

caesarea - SC) bywa zaskakujaco wysoka. Uwaza sie, ze jednym z czynnikow decydujacym o 

przezyciu takich szczeniat jest bezpieczny protokol znieczulenia. Niestety w medycynie 

weterynaryjnej nie istnieja^ standardy postepowania anestezjologicznego dla samic ciezarnych, 

tak jak ma to miejsce w medycynie ludzkiej, a protokol znieczulenia, w duzej mierze opiera 

sie na dostepnych danych literaturowych i stanowi pewnego rodzaju dowolnosc czy uznanie 

lekarza anestezjologa. Kombinacja lekow do zabiegu cesarskiego ciecia powinna zapewniac 

matce odpowiedniq. analgezj^, jednoczesnie ograniczajac ryzyko wysupienia skutkow 

ubocznych oraz komplikacji okolooperacyjnych zarowno u niej, jak i noworodkow. 

Uwzgledniajac wlasciwosci fizykochemiczne, ktore pozwalaj^ lekom przenikac przez 

lozysko, nalezy zalozyc, ze srodki znieczulaj^ce, przeciwbolowe i uspokajajace wplywaj^ nie 

tylko na samice, ale takze na szczenieta, niejednokrotnie prowadzac do ich depresji 

oddechowej czy krazeniowej. Drugim sposobem oddzialywania lekow na plody jest wplyw 

posredni poprzez zaburzenia przeplywu krwi przez lozysko. Obecnie najczesciej 

wykorzy sty wane protokoly znieczulenia do SC u suk opieraj^ sie na znieczuleniu 

zewnatrzoponowym i/lub znieczuleniu wziewnym, jednak oba zalecane protokoly 

anestetyczne nie pozostaj^ bez wad, maja posredni lub bezposredni wplyw na szczenieta, co 

moze prowadzic do ich poporodowej asfiksji. Roznice we wplywie metod znieczulenia na 

noworodki nadal nie s^ jasne. Na chwile obecn^, ocena oddzialywania protokolow 

anestetycznych na szczenieta, opiera sie glownie na analizie parametrow zyciowych, 

odruchow neurologicznych oraz punktacji w skali Apgar, jednak wymienione sposoby oceny 

noworodka zawieraja^ wzglednie subiektywne kryteria, ktore nalezy stosowac ostroznie, 

szczegolnie w momencie przejscia z zycia plodowego do noworodkowego. Istnieje zatem 

silna potrzeba wykorzystania innych, wymiernych wskaznikow, ktore umozliwi^ ocen^ 
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wplywu protokolow anestetycznych na szczenieta, a tym samym pozwola^ wybrac 

najkorzystniejsz^ dla noworodkow i matki kombinacje lekow i technik znieczulenia. 

Habilitantka wraz ze wspolautorami realizowala nastepujace cele badan: 

1) Charakterystyka parametrow gazometrii krwi pepowinowej noworodkow psa 

2) Ocena wplywu dwoch protokolow znieczulenia do cesarskiego ciecia na parametry 

gazometrii krwi pepowinowej i punktacje w skali Apgar noworodkow 

3) Analiza wplywu znieczulenia zlozonego (kombinacja znieczulenia wziewnego i blokady 

zewnatrzoponowej) na srodoperacyjne parametry hemodynamiczne matek poddanych 

planowanemu cesarskiemu cieciu. 

4) Optymalizacja protokolu znieczulenia do cesarskiego ciecia u psow celem poprawy 

witalnosci szczeniat 

W publikacji 1, wraz ze wspolautorami Habilitantka przeanalizowala gazometrie krwi 

pepowinowej 42 szczeniat, odnoszac wyniki do punktacji w skali Apgar, ocenianej w 3 

punktach czasowych (0., 5. i 20. minuta zycia) oraz przezywalnosci noworodkow. Jest to 

pierwsza charakterystyka parametrow gazometrii krwi pepowinowej szczeniat Uzyskane 

wyniki pokazaly, ze srednie pH krwi pepowinowej szczeniat wynosi 7,20±0,06 (6,96 - 7,3,) i 

jest wyraznie niskie w odniesieniu do wartosci referencyjnych doroslych psow czy dzieci. 

Habilitantka trafnie podkresla, ze interpretacja uzyskanych wynikow jest trudna z uwagi na 

brak wartosci referencyjnych parametrow krwi pepowinowej czy nawet mozliwosci 

porownania obserwowanych wartosci z innymi autorami. Wysuwa jednak logiczne i trafne 

wnioski, ze przyczyn^ kwasicy noworodkow jest hipoksja o etiologii matczynej, lozyskowej 

czy plodowej i podkresla potrzebe dalszych badan w tej dziedzinie. 

W publikacji 2 Habilitantka przedstawia wyniki badan wlasnych dotycz^cych 2 modeli 

znieczuleh: 1) znieczulenia wziewnego (izofluran) z indukcja_ znieczulenia ogolnego z 

wykorzystaniem propofolu oraz 2) znieczulenia zlozonego bedacego kombinacja^ wyzej 

wspomnianego protokolu znieczulenia ogolnego ze znieczuleniem zewnatrzoponowym 

(lidokaina). Zabieg SC przeprowadzono na pokaznej grupie 36 samic, w wyniku czego 

urodzilo sie 118 szczeniat. Przeprowadzone badania pokazaly, ze dodatek znieczulenia 

zewnatrzoponowego w istotny sposob wplyn^l na cisnienie tetnicze matek. U samic, ktore 

4 



otrzymaly znieczulenie epiduralne zaobserwowano znaczne obnizenie skurczowego, 

rozkurczowego i sredniego cisnienia t^tniczego we wszystkich badanych punktach 

czasowych, a epizody hipotensji dotyczyly az 81% samic. Nalezy podkreslic, ze wyniki badan 

wlasnych przedstawione w publikacji 2 to pierwsze opracowania pokazujace wplyw 

protokolu znieczulenia na parametry krwi pepowinowej szczeniat. Ponadto okazalo sie, ze 

wbrew oczekiwaniom, zarowno szczenieta z grupy epiduralnej, jak i izofluranowej 

wykazywaly kwasice, co dodatkowo potwierdzilo rezultaty przedstawione w publikacji 1. 

Kolejnym kierunkiem badawczym Habilitantki byla ocena wplywu czasu od indukcji 

znieczulenia ogolnego do wydobycia szczeniat z macicy (induction-delivery time, IDT) na 

zywotnosc noworodkow i wyniki gazometrii krwi pepowinowej. W publikacji 3 Kandydatka 

dokonala retrospektywnej oceny gazometrii krwi pepowinowej i zywotnosci noworodkow w 

zaleznosc od zastosowanego protokolu znieczulenia (znieczulenie ogolne i zlozone) oraz 

czasu od indukcji do wydobycia noworodka. Wplyw ITD na parametry krwi pepowinowej 

zaobserwowano jedynie u noworodkow, ktorych matki znieczulono wziewnie. W tej grupie, 

szczenieta pozostajace w macicy dluzej niz 30 minut wykazywaly silniejsz^ kwasice. 

Uzyskane parametry byly statystycznie wyzsze niz u noworodkow wydobytych z macicy 

szybciej ( ITD < 30 min). Interesujace, ze w grupie matek otrzymujacych dodatkowo 

znieczulenie zewnatrzoponowe nie odnotowano podobnych roznic. Wyniki gazometrii krwi 

pepowinowej miedzy szczenietami z IDT < 30 minut i pozostajacymi w macicy powyzej 30 

minut byly porownywalne. Podobne obserwacje dotyczyly punktacji w skali Apgar (AS) . W 

grupie samic, u ktorych zastosowano znieczulenie zbilansowane, nie odnotowano wplywu 

ITD na zywotnosc noworodkow. Cenne wyniki badan przedstawionych w publikacjach 2 i 3 

wykazaly, ze dodatek znieczulenia zewnatrzoponowego umozliwia obnizenie stezenia 

anestetyku wziewnego, co zwieksza zywotnosc nowonarodzonych szczeniat. Jednak slusznie 

sama Habilitantka zauwaza, ze sugerowany protokol znieczulenia nie pozostaje bez wad. 

Obserwowane czeste epizody hipotensji sprawiaj^, ze samice wymagaja bardzo uwaznego 

monitorowania cisnienia tetniczego oraz w razie potrzeby, terapii ratunkowej, poniewaz 

nieleczona hipotensja stanowi zagrozenie zarowno dla matki, jak i dla potomstwa. 

Wyniki przedstawione w publikacji 4 pokazaly, ze zastosowany, intensywny wlew 

krystaloidow w istotny sposob wplynal na srodoperacyjne cisnienie tetnicze ki-wi samic i tak 

w grupie otrzymujacej wlewy niedocisnienie wystapilo duzo rzadziej, niz w grupie bez 

wlewow. Gazometria krwi pepowinowej noworodkow z obu grup nie wykazywala roznic, 
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jednak noworodki matek otrzymujacych wlew z plynow oceniono wyzej w skali Apgar 

zarowno w 5. jak i w 20. minucie zycia. Widac wiec, ze u szczeniat z grupy badanej, przejscie 

ze srodowiska wewnatrzmacicznego do zewnetrznego przebieglo lagodniej, a noworodki te 

charakteryzowala wieksza zywotnosc. 

Podsumowuj^c te czesc stwierdzam, ze cykl prac przedstawiony jako osi^gni^cie naukowe 

Habilitantki w postepowaniu o nadanie stopnia doktora habilitowanego, stanowi oryginalne i 

spojne tematycznie opracowanie, poswi^cone charakterystyce parametrow gazometrii krwi 

pepowinowej szczeniat urodzonych poprzez cesarskie ciecie, analizie wplywu znieczulenia na 

stan zdrowia matki i noworodkow oraz probie optymalizacji protokolu anestezjologicznego 

przy cieciu cesarskim u suki. Pragne podkreslic pionierski charakter wi^kszosci 

przeprowadzonych badan klinicznych. Uzyskane wyniki badan majâ  nie tylko duzâ  wartosc 

poznawcz^, ale i wymierny charakter aplikacyjny oczekiwany przez srodowisko lekarzy 

praktykow, co z mojego punktu widzenia uznaje za szczegolnie cenne. Za najbardziej 

interesujace wyniki uwazam: Pierwsze przedstawienie wynikow gazometrii krwi 

pepowinowej szczeniat urodzonych poprzez cesarskie ciecie. Udowodnienie, ze zastosowanie 

znieczulenia zlozonego, z zewnatrzoponowym zabezpieczeniem przeciwbolowym matki, 

wplywa korzystnie na zywotnosc noworodkow psich urodzonych podczas ciecia cesarskiego. 

Wykazanie, ze znieczulenie zewnatrzoponowe w sposob istotny obniza cisnienie tetnicze 

matek poddanych cesarskiemu cieciu, przyczyniaj^c sie do czestych epizodow hipotensji. 

Wskazanie, ze w przypadku zastosowania do cesarskiego ciecia znieczulenia opartego tylko 

na anestetyku wziewnym, czas od indukcji do wydobycia noworodka powinien bye mozliwe 

krotki. Udowodnienie, ze intensywny wlew krystaloidow prowadzony rownoczasowo z 

rozpoczeciem dzialania blokady zewnatrzoponowej, ogranicza ryzyko srodoperacyjnej 

hipotensji matek oraz wplywa korzystnie na stan zdrowia noworodkow. Wyniki badan 

opublikowano w uznanych czasopismach o zasiegu miedzynarodowymi i znaczacych 

wspolczynnikach wplywu (Impact Factor, IF) . Jednoznacznie stwierdzam zatem, ze 

przedstawione do oceny osi^gniecie naukowe spelnia wszelkie wymagania stawiane tego typu 

opracowaniom, okreslone w art. 219 ust. 1 pkt. 2 Ustawy z dnia 20 lipca 2018r. Prawo o 

Szkolnictwie Wyzszym i Nauce (t.j. Dz. U . Z 2023 r. poz. 742). 

Wspolpraca z innymi uczelniami krajowymi 

Habilitantka wykazala sie szeroka_ i intensywna wspolprac^ naukowa^ z innymi krajowymi 

jednostkami naukowo - badawczymi: Politechnikq. Wroclawska (5 publikacji z listy JCR, 3 
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doniesienia na swiatowych kongresach naukowych), Politechniki Warszawska^ (3 publikacje z 

listy JCR), Uniwersytetem Medycznym im. Piastow Sl^skich we Wroclawiu (3 publikacje z 

listy JCR, 1 doniesienie na miedzynarodowym kongresie), Slaskim Parkiem Technologii 

Medycznych Kardio-Med Silesia. 

Wspolpraca Habilitantki z zespolem badawczym z Politechniki Wroclawskiej (kierowanym 

przez dr hab. Monike Danielewsk% prof. PW) trwa od 2016 r. Interdyscyplinarne badania 

skupialy si? na pomiarze sygnalow pulsu oka i pracy serca w warunkach zmiennego cisnienia 

srodgalkowego. Ponadto, celem badan bylo okreslenie zaleznosci pomiedzy parametrami 

biomechanicznymi struktur oka, a charakterystykami czasowo-cze^totliwosciowymi 

pulsowania powierzchni galek ocznych. Wyniki pilotazowych doswiadczeri w tym zakresie 

umozliwily zdobycie finansowania badan z Krajowego Naukowego Osrodka Wiodacego (nr 

porozumienia 1/PB/2017/KNOW). Tytul zadania badawczego to „Pomiar sygnalow pulsu oka 

i aktywnosci sercowo-naczyniowej krolikow przy pomocy innowacyjnego systemu 

ultradzwiekowego.", ktorego kierownikiem i glownym wykonawc^, co warto podkreslic, byla 

Habilitantka. 

W kolejnych latach badania kontynuowane byly w Katedrze Inzynierii Biomedycznej na 

Wydziale Podstawowych Problemow Techniki Politechniki Wroclawskiej w ramach projektu 

badawczego OPUS 15 finansowanego przez Narodowe Centrum Nauki (Nr 

2018/29/B/ST7/02451). W czesci ex vivo doswiadczenia dr. n. wet. Agnieszka Antonczyk 

odpowiedzialna byla za kwalifikacje galek ocznych do badan przy uzyciu lampy 

szczelinowej, uzyskiwanie dost^pu do komory przedniej oka przez okolice okolorabkowa, 

kontrole cisnienia wewn^trzgalkowego, utrzymywanie odpowiedniej wilgotnosci galki ocznej 

oraz usuwanie nablonka rogowki i aplikacj^ ryboflawiny podczas crosslinkingu, co zostalo 

poswiadczone stosownymi zal^cznikami, a efektem pracy staly sie dwie publikacje w 

renomowanych czasopismach o zasiegu miedzynarodowym. 

Wspolpraca Habilitantki z zespolem badawczym z Politechniki Warszawskiej (kierowanym 

przez prof, dr hab. Wojciecha Swieszkowskiego) rozpoczela sif w 2017 roku, w ramach 

projektu „Metoda leczenia duzych ubytkow tkanki kostnej u chorych onkologicznych z 

wykorzystaniem inzynierii tkankowej in vivo" (STRATEGMED3/306888/3/NCBR/2017), 

kierownik zadania prof, dr hab. Zdzislaw Kielbowicz. Celem projektu bylo opracowanie 

nowatorskiej metody regeneracji duzych ubytkow tkanki kostnej u chorych onkologicznie 

opartej o zastosowanie rusztowah oraz inzynierii tkankowej in vivo. Dr n. wet. Agnieszka 
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Antonczyk byla wspolwykonawca^ zadania badawczego, w ramach ktorego oceniono 

skutecznosc prefabrykowanych rusztowah w tworzeniu ektopowej tkanki kostnej na modelu 

owcy. Efektem nawiazanej wspolpracy powstaly publikacje naukowe. 

Ponadto Habilitantka wspolpracuje od 2015 r. z zespolem badawczym z Uniwersytetu 

Medycznego im. Piastow Slaskich we Wroclawiu. Przedmiotem wspolnych badan jest 

wykorzystanie elektrochemioterapii w medycynie czlowieka i medycynie weterynaryjnej. 

Owocem wspolpracy byla zorganizowana wspolnie, miedzynarodowa konferencja 

„Elektrochemioterapia w weterynarii i onkologii" Wroclaw, 13-14.07.2016, podczas ktorej 

Habilitantka wyglosila wyklad pt.: „Znieczulenie zwierzat towarzyszacych do 

elektochemioterapii". Powstaly rowniez wspolne prace naukowe. 

Z kolei wspolpraca z zespolem badawczym ze Slaskiego Parku Technologii Medycznych 

Kardio-Med Silesia rozpoczela sie 2022 i trwa do chwili obecnej. Habilitantka nalezy tarn do 

interdyscyplinarnego zespolu realizuj^cego projekt „Rusztowanie do rekonstrukcji rogowki z 

wykorzystaniem druku 3D i biodruku" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Wojewodztwa Slaskiego na lata 2014-2020 z dzialania Os Priorytetowa I . Nowoczesna 

Gospodarka Dzialanie 1.2 Badania, Rozwoj i Innowacje w Przedsiebiorstwach. Projekt w 

calosci realizowany jest w Slaskim Parku Technologii Medycznych Kardio-Med Silesia w 

Zabrzu. Jego glownym celem jest uzyskanie innowacyjnego produktu w postaci rusztowania z 

osadzonymi komorkami macierzystymi uzyskanego w oparciu o technologic biodruku i druku 

3D do zastosowah w rekonstrukcji rogowki. Obecnie projekt jest w trakcie realizacji, 

zakonczenie planowane bylo na czerwiec 2023. 

Podsumowujac ocmq tego fragmentu dorobku naukowego Habilitantki, nalezy zwrocic 

szczegolna uwage na interdyscyplinarnosc zadan, w ktore Habilitantka sie angazuje, co moze 

swiadczyc o jej licznych talentach naukowych wykraczajacych poza w^skie zainteresowania 

zawodowe w podstawowym miejscu pracy. Warto podkreslic, ze wieloletnie i stale 

zaangazowanie w prace w licznych zespolach, finalizowane cennymi naukowo publikacjami, 

swiadczy o waznych umiejetnosciach Habilitantki wspolpracy w grupie badawczej i dobrym 

odbiorze przez srodowisko. 
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Pozostale osiqgniecia naukowo - badawcze 

Od poczatku swojej kariery naukowej Habilitantka brala czynny udzial w pracy zespolow 

naukowych Katedry Rozrodu z Klinika Zwierzat Gospodarskich (2008-2012) oraz Katedry i 

Kliniki Chirurgii UPWr (2012 - do chwili obecnej), a jej praca obejmowata kilka obszarow 

badawczych: 

1. Wspomagan^ komputerowo analize jakosci nasienia i kriokonserwacje nasienia psa (3 

publikacje naukowe i 10 doniesien konferencyjnych). 

2. Badania nad mozliwosciami zastosowania nowych kombinacji lekow - opracowanie 

nowych protokolow anestezjologicznych (4 prace naukowe i 5 doniesien konferencyjnych). 

3. Badania nad mozliwosciami zastosowania obrazowania w bliskiej podczerwieni (NIRF) z 

zielenia indocyjaninowq. (ICG) w medycynie weterynaryjnej (2 publikacje naukowe, 1 

doniesienie konferencyjne). 

Po uzyskaniu stopnia dr n. wet. Kandydatka zostala autorem glownym lub wspolautorem 18 

publikacji naukowych z listy J C R i 18 prac niewyroznionych natej liscie. 

Dr n. wet. Agnieszka Antonczyk uczestniczyla jako wykonawca w realizacji projektow 

finansowanych w drodze konkursow krajowych ( 2 NCBiR, 3 NCN) oraz byla kierownikiem i 

glownym wykonawc^ w 3 projektach uczelnianych. Ponadto jest aktualnie jednym z 

wykonawcow zadania badawczego we wspolpracy ze Slaskim Parkiem Technologii 

Medycznych Kardio-Med. Silesia Sp. z o.o. 

Pragne szczegolnie podkreslic wyrozniajacy sie dorobek naukowy dr n. wet. Agnieszki 

Antonczyk, uzyskany w dziedzinie Nauk Klinicznych. W mojej ocenie, opisujace go dane 

naukometryczne wygladajq imponujaco. Sumaryczny calkowity Impact factor publikacji 

Habilitantki wynosi 77,705, a po wylaczeniu prac stanowiacych cykl habilitacyjny: 65,288. 

Liczba cytowah wedlug bazy Scopus: 93. Indeks Hirscha wedlug bazy Scopus: 6. 

Sumaryczna punktacja MEiN prac wyroznionych w J C R - 2575. 

Ocena dzialalnosci dydaktyeznej i organizacyjnej oraz popularyzuj^cej nauk^ 

W dotychczasowej pracy dydaktyczno-naukowej Habilitantka byla promotorem 

pomocniczym w czterech przewodach doktorskich. 
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Dr n. wet. Agnieszka Antonczyk od poczatku pracy na uczelni uczestniczy w prowadzeniu 

zajec dydaktycznych dla studentow Wydzialu Medycyny Weterynaryjnej w jezyku polskim i 

angielskim (Przedmioty: Rozrod zwierzat gospodarskich, Rozrod zwierzat towarzyszacych, 

Chirurgia ogolna i anestezjologia, Chirurgia psow i kotow, Chirurgia zwierzat gospodarskich, 

Chirurgia koni). Uczestniczy takze w prowadzeniu stazy klinicznych z zakresu chirurgii psow 

i kotow. Dodatkowo bierze udzial w realizacji zajec fakultatywnych z okulistyki 

weterynaryjnej (w jezyku angielskim) oraz anestezjologii klinicznej (w jezyku polskim). 

Od 10 lat prowadzi cykliczne wyklady w ramach podyplomowych studiow specjalizacyjnych 

z Chirurgii Weterynaryjnej oraz Chorob Psow i Kotow pod egidq. Ministerstwa Rolnictwa i 

Rozwoju Wsi. 

Wielokrotnie prowadzila rowniez dodatkowe wyklady i zajecia praktyczne dla studentow 

zrzeszonych w Studenckich Kolach Naukowych Wydzialu Medycyny Weterynaryjnej 

Uniwersytetu Przyrodniczego we Wroclawiu takich jak: L A N C E T i IVSA oraz podczas 

Studenckiej Konferencji Weterynaryjnej „Okiem Praktyka". 

Jesli chodzi o dzialalnosc organizacyjn^, Habilitantka w latach 2016-2022 bylam opiekunem 

rocznika studentow Wydzialu Medycyny Weterynaryjnej, Uniwersytetu Przyrodniczego we 

Wroclawiu. 

W latach 2019-2020 byla czlonkiem zespolu opracowuj^cego plan budowy Centrum Chirurgii 

Doswiadczalnej przy Katedrze i Klinice Chirurgii Uniwersytetu Przyrodniczego we 

Wroclawiu. Jednoczesnie w zwiazku z budowy wspomnianego centrum byla czlonkiem 

komisji przetargowej odpowiedzialnym za analize i ocene ofert przetargowych. 

Byla czlonkiem komitetow organizacyjnych 9 konferencji naukowych: 

Dorobek Habilitantki silnie poparty jest intensywn^ dzialalnosciq. popularyzatorsk^, na ktorâ  

skladaja si? 24 prace popularno - naukowe (Magazyn Weterynaryjny, Weterynaria w 

Praktyce 

Podsumowanie i wniosek koncowy 

Na podstawie analizy dzialalnosci badawczej i caloksztaltu dorobku naukowego Dr n. wet. 

Agnieszki Antonczyk, a w szczegolnosci cyklu publikacji powi^zanych tematycznie, 
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zatytulowanego "Analiza czynnikow ryzyka anestezjologicznego wplywajacych na 

zywotnosc szczeniat urodzonych w wyniku planowanego cesarskiego ciecia", stwierdzam, ze 

osi^gniecia naukowe Habilitantki stanowiq. znaczny wklad w rozwoj dyscypliny weterynaria. 

Ponadto wykazywala Ona istotna^ aktywnosc naukowe realizowan^ w wiecej niz jednej 

uczelni lub instytucji naukowej. W swietle tego stwierdzam, ze osiajmiecia naukowe i 

aktywnosc badawcza Habilitantki spelnia ustawowe wymogi stawiane kandydatom do stopnia 

naukowego doktora habilitowanego okreslone w art. 219 ust. 1 pkt. 2 Ustawy z dnia 20 lipca 

2018r. Prawo o Szkolnictwie Wyzszym i Nauce (t.j. Dz. U . Z 2023 r. poz. 742). 

W zwiazku z powyzszym popieram wniosek dr n. wet. Agnieszki Antoiiczyk .o nadanie Jej 

stopnia doktora habilitowanego w dziedzinie nauk weterynaryjnych w dyscyplinie 

weterynaria. 

dr hab. Piotr Socha, prof, uczelni 
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